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Verslag 1e bijeenkomst 8 juli 2020  
Werkgroep Rijndijk Van Gas Los 

 
datum: 8 juli 2020 
door: Marlies Lammers 
 

 

Eerste werkgroep-bijeenkomst nuttig en constructief 
 
Op 8 juli 2020 kwamen de leden van de werkgroep voor het eerst bijeen in de Eendenkooi.  
De werkgroep wordt gevormd door een groep bewoners met verschillende achtergronden. Een paar 
bewoners zijn technisch onderlegd, anderen willen er graag meer over weten of leren. Iedereen 
neemt deel vanuit een bepaalde interesse, bijvoorbeeld voor zichzelf, het klimaat en/of de toekomst 
(voor de kinderen).  
 
Voorzitter Ineke Geluk heet iedereen welkom en de werkgroep start met een voorstelronde. 
Vervolgens geeft projectleider Baktash Ibrahimi een presentatie over de aanleiding, de projectkaders 
en het proces.  
Tussendoor worden vragen gesteld aan de werkgroepsleden om te peilen hoe zij over het thema 
denken. De vragen worden beantwoord met een rode of groene kaart.  
 

Aanleiding voor Rijndijk Van Gas Los 
 
Vanuit het Rijk is naar aanleiding van het Klimaatakkoord besloten dat alle wijken in Nederland in 
2050 van het aardgas af moeten. Dit betekent dat de komende jaren in het teken staan van een 
veranderproces en het verfijnen van de besluiten. Er moet van ‘groot’ (klimaatakkoord) naar ‘klein’ 
(wijkaanpak) worden toegewerkt.  
 
De gemeente Zoeterwoude heeft afgelopen voorjaar hiervoor een Plan van Aanpak vastgesteld.    
Eén van de belangrijkste pijlers in het Plan van Aanpak is de participatie van bewoners, partners en 
belangenorganisaties. Zij zijn belangrijke stakeholders en de gemeente wil hen daarom zorgvuldig 
betrekken bij het maken van keuzes. Daarvoor is deze werkgroep opgericht.  

De tweede pijler is de keuze voor Rijndijk om als eerste wijk in Zoeterwoude van het aardgas af te 
gaan. Er zijn eerste verkennende onderzoeken gedaan door onderzoekbureau CE-Delft en het 
Planbureau voor de Leefomgeving naar alternatieve warmtebronnen voor Zoeterwoude. Zij achten 
Zoeterwoude Rijndijk kansrijk, omdat de woningen qua bouwtype op elkaar lijken. Daarnaast zijn er 
enkele potentiële warmtebronnen in de buurt, die een warmtenet in Zoeterwoude-Rijndijk van 
warmte kunnen voorzien. Dit maakt het mogelijk om voor de Rijndijk te kijken naar een collectieve 
oplossing. 

Vraag: Heeft u al duurzame aanpassingen aan uw woning gedaan? 

Twee derde van de groep heeft al aanpassingen gedaan aan de woning of woont in een 
nieuwbouwhuis, dat al de nodige duurzame toepassingen heeft. De overige een derde heeft nog niet 
alles aangepast en wacht nog even met wat ze willen dan wel kunnen gaan doen.  
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Projectkaders 
 
Het project Rijndijk Van Gas Los staat niet op zichzelf. Landelijk en regionaal zijn er doelen gesteld, 
zoals in het Klimaatakkoord, de Regionale Energie Strategie Holland Rijnland (1e concept gereed) en 
de Transitievisie Warmte. Lokaal wordt bekeken hoe de doelen behaald kunnen worden.  
 
De Regionale Energie Strategie (RES) Holland Rijnland heeft de volgende doelen: 
• Regio energieneutraal  
• 30% energiebesparing (t.o.v. 2017) 
• Geen aardgas meer in de gebouwde omgeving 
• Alle energie volledig uit duurzame bronnen  
• 80% duurzame energie opgewekt in de regio 
 
Het 1e concept van de Regionale Energie Strategie (RES) is gereed en het participatieproces daarover 
moet nog plaats vinden. Dit is een apart gemeentebreed participatietraject voor alle inwoners van 
Zoeterwoude.  
 
Iemand van de werkgroep geeft aan dat er toch enigszins een koppeling moet komen met de RES. 
Het kan zijn dat daar keuzes worden gemaakt die niet matchen met die van Rijndijk. Wat dan? Het 
hangt toch uiteindelijk met elkaar samen. Hij denkt dat het goed is om informatie en ontwikkelingen 
van de RES regelmatig terug te laten komen in de GOED-krant.  
 
Meer informatie over het Klimaatakkoord en de Regionale Energie Strategie leest u hier: 
 
https://www.klimaatakkoord.nl/ 
 
https://wijzijnon.nl/ 
 
Vraag: Wat is uw mening over het Klimaatakkoord en de Energietransitie? 

Groen - nu handelen, straks zijn we te laat 
Rood - overdreven, kan in een rustiger tempo 
 
Hierover is de werkgroep unaniem. Iedereen is van mening dat er nu gehandeld moet worden, maar 
niet met haastige spoed. Zie het vooral als een start om nu te beginnen met praten. 
 
Zoals een van de werkgroepsleden mooi aangeeft, ‘Ik heb het gevoel dat we hier te maken hebben 
met de wet van de remmende voorsprong. Willen we wel proefkonijn zijn? Als je eenmaal iets hebt 
gekozen, zit je er toch wel minimaal 30 jaar aan vast. Er is altijd een risico als je de eerste versie 
koopt. De vraag is of wat je kiest ook echt het juiste is, het is vervelend dat je dat nu niet zeker 
weet.’  
 
Men gaat er vanuit dat de meeste bewoners eerst afwachten tot er definitief zekerheid is over wat 
er komt.  
 

Rol van de werkgroep 
 
Projectleider Baktash Ibrahimi legt uit dat de werkgroep is opgericht met als doel om gezamenlijk 
een warmtebron te kiezen voor Rijndijk. De werkgroep onderzoekt wat mogelijke warmtebronnen 
zijn voor Rijndijk. De voor- en nadelen van deze bronnen wegen we af. Waar moet het allemaal aan 
voldoen voor Rijndijk? Vervolgens stellen we een Programma van Eisen op.  
 

https://www.klimaatakkoord.nl/
https://wijzijnon.nl/
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Vraag: Vindt u het fijn dat de gemeente de mogelijkheden van een collectieve oplossing 
onderzoekt? 

Alle werkgroepsleden geven aan dat ze dit goed vinden. Maar vinden de andere bewoners dat ook? 
Hoe kunnen we daar achter komen? Hiervoor werden een aantal tips aangedragen: 

• Neem waterstof mee als optie in het proces. De ontwikkelingen op het gebied van waterstof 
gaan snel, dus het wordt waarschijnlijk ook snel goedkoper. 

• Vraag het de bewoners middels een enquête. 

• Beschrijf in de Goed-krant welke stappen er nodig zijn en neem daarin mee hoe we de andere 
bewoners consulteren. 

• Inschatting is dat er wel voldoende draagvlak is, maar dit pas komt als er een oplossing is.  

Proces & planning 
 
Kennismaking: De komende maanden komt de werkgroep om te beginnen nog 2 keer bijeen. Deze 
eerste bijeenkomst is voornamelijk bedoeld voor kennismaking en het bespreken van het doel van 
de werkgroep. 
 
Kennis delen: De tweede bijeenkomst staat in het teken van kennis delen. Wat weten we van de 
verschillende warmtebronnen en de bijhorende technieken? Wat vinden we daarvan? Op basis 
hiervan kunnen eerste afwegingen worden gemaakt.  
 
Afwegingen maken: De eerste afwegingen worden vervolgens in de derde bijeenkomst vertaald 
naar Rijndijk. Welke kansen en belemmeringen zijn? Zien we al mogelijkheden voor een Programma 
van Eisen? 
 
Richtingen kiezen: In de vierde bijeenkomst worden alle bevindingen opgenomen in een Programma 
van Eisen. Wat zijn de beste opties? Welke richting gaan we uit?  
 
Onderzoeken: Het Programma van Eisen vormt de basis voor verder onderzoek dat de gemeente zal 
laten verrichten. De uitkomsten van de onderzoeken worden later in het jaar besproken in de 
werkgroep. Op basis van de onderzoeksresultaten komen we verder in de richting naar een keuze. 
 
Reacties: Andere bewoners kunnen tussentijds via de website reageren op de plannen en 
bevindingen van de werkgroep. Zo kunnen zij het proces volgen. De reacties en meningen worden 
teruggekoppeld aan de werkgroep, zodat deze de reacties weer in het proces kan meenemen. 
 


